
 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY PRO FINANCOVÁNÍ 

 

Datum a čas konání: 13. května 2020, 16:00 
 
Místo konání: videokonference Google Meet 

Přítomni: dle prezenční listiny, 4 členové PS, 2 pracovníci MAP  
 

Zápis: 
 
Program jednání: 

1. Zahájení setkání 

2. Diskuze + Vyhláška MŠMT „Ochrana zdraví a provoz ZŠ v období do konce školního 

roku 2019/2020“ 

3. Dotazy 

4. Zakončení 

 

1. Zahájení setkání 
On-line setkání zahájila a všechny přivítala vedoucí skupiny J. Knapová. 
 

2. Diskuze + Vyhláška MŠMT „Ochrana zdraví a provoz ZŠ v období do konce 
školního roku 2019/2020 
• Diskuze k Šablonám II a III., kdy tzv. „dvojky“ ještě nejsou dokončené. Někteří o 

„trojky“ budou žádat až na podzim, někteří již v červnu. 
 

• Královéhradecký kraj připravuje udělování certifikátů školám, kde se podařilo rozjet 
online výuka. Hodnocení na základě daných kritérií.  
 

Ředitelé PS se shodli, že jim to přijde nesmyslné a do certifikace se jako školy zapojovat 
nebudou. „Jak to chce kraj hodnotit?“ Všechny školy se snaží, počítačová vybavenost 
jednotlivých škol resp. učitelů je různá… Na svých školách rozjeli on-line výuku na 1. i 2. 
stupni. Všichni učitelé, i ti, co nepracují on-line, odvádí kvalitní práci. Důležitá je zpětná vazba 
učitel – dítě - rodič, a to, že se podařilo podchytit všechny děti. Školy se primárně zaměřují 
na hlavní předměty – ČJ, M, jazyky, ale v různé formě i na výchovné předměty, jako je 
výchova ke zdraví, tělesná výchova, apod. (i když někdy na bázi dobrovolnosti). 
 

• Trochu všechny mrzí, že rozjetá on-line výuka a vše, co se učitelé naučili, se bude 
tříštit vzhledem k návratu dětí do školy. Bude velmi náročné souběžně zvládat 
prezenční i distanční výuku. Někteří druhostupňoví učitelé budou muset do školy a 
podpořit personálně kolegy na 1. stupni ZŠ. 

 

• Náročná situace pro ředitele - neustále se měnící požadavky a informace ze strany 
MŠMT. Pokyny, které ministerstvo vydalo, jsou pouze doporučující a veškerá tíha 



 

 

zodpovědnosti je na ředitelích. Minimálně z hygienického hlediska by ale měla být 
vyhláška závazná pro všechny.  

 

• Nákup hygienických prostředků financují zřizovatelé ze speciálního krizového účtu. 
Bohužel některé firmy zneužívají situace a hyg. prostředky včetně rukavic nebo 
bezkontaktního teploměru jsou předražené.  

 

• Škol se dotýká pokles příjmů z pronájmů tělocvičen, příjmů z plateb za družinu, apod. 
Je možné, že budou muset žádat zřizovatele o navýšení finančních prostředků. 
 

• Můžou nastat i problémy s vracením peněz rodičům za kroužky. Uvažuje se i o 
kompenzaci formou příměstského tábora o prázdninách, což by zatížilo učitele. 

 

• J. Jirásko zmínil informaci, že naopak někteří zřizovatelé uvažují o tom, že by školy 
měly finanční prostředky vracet, protože mají nižší provozní náklady, když jsou 
zavřené. 
J. Knapová se domnívá, že případné přebytečné finance, nebude problém investovat 
jinde ve škole.  

 

• Informace o webináři k financování regionálního školství (14.5.2020)  
 

• Mzdových prostředků na ocenění práce učitelů je dostatek. I personál ve školních 
jídelnách dostal finanční dotaci. 

 

• V řadě škol bojují s nedostatkem tříd, aby mohli více půlit hodiny a zřejmě v horizontu 
pěti let se to nezmění. Dětí bude hodně. 

 

3. Dotazy 
• Škola ve Vysokém Veselí získala 12 počítačů přes iniciativu „Darujme do škol“,  kterou 

na podporu škol založil Krajský úřad Královéhradeckého kraje, viz. článek Jičínský 
deník: https://jicinsky.denik.cz/ctenar-reporter/vysoke-veseli-mszs-materska-
azakladni-skola-pocitace-darek-und080520-jc.html 

 

• Probíhají výzvy v MAS Brána do Českého ráje a OPS Český ráj z Programu rozvoje 
venkova, v rámci kterých lze podpořit investiční potřeby škol, které jsou uvedeny ve 
Strategickém rámci MAP.  
 

• Do výzvy OPS Český ráj podala žádost MŠ Sobotka. Ukončeno ke dni 7.5.2020.  
Do výzvy MAS Brána do Českého ráje připravuje podání žádosti ZŠ a MŠ Železnice, MŠ 
Jinolice, MŠ Mlázovice a zvažuje ZŠ Lázně Bělohrad. Příjem žádostí do konce května 
2020. 

 

• Aktualizace strategického rámce MAP Jičín bude dle podnětů od škol a dle souhlasů 
zřizovatelů škol, která probíhala od října 2019 až do teď, rozeslána ke schválení 

https://jicinsky.denik.cz/ctenar-reporter/vysoke-veseli-mszs-materska-azakladni-skola-pocitace-darek-und080520-jc.html
https://jicinsky.denik.cz/ctenar-reporter/vysoke-veseli-mszs-materska-azakladni-skola-pocitace-darek-und080520-jc.html


 

 

členům Řídicího výboru MAP II k hlasování perrolam v průběhu příštího týdne, aby 
byla aktualizovaná verze zveřejněna do 30.5.2020. 

 
 
K. Kabelková: Máte nějaký návrh, jak podpořit rozšíření on-line výuky na školách v území 
ORP Jičín?  
Největší překážkou je asi nedostatečná vybavenost učitelů notebooky a dokud se to 
nezmění, tak se to neposune.  
Někteří ředitelé dostali od Národního pedagogického institutu nabídku podpory v rámci 
vzdělávání dětí na dálku. To už je skoro pozdě. Většina učitelů se naučila využívat různé 
nástroje na on-line výuku, ale spíš chybí vybavení počítačové. 
 

• Kurz Ředitel koučem od září 2020 – jednoznačný zájem ředitelů, aby proběhl.  
 

• Veškeré semináře směřovat nejdřív na září 2020. 
 

• Ředitelé moc nevyužívají nabídky MAP na proplacení webinářů – dostatečná 
bezplatná nabídka příp. financování z KAP. 

 

• Ředitelé se shodli, že učitelé si za svoji práci zaslouží finanční ohodnocení. 
 
B. Kalátová Lisá: Bude vypsána přes Otevřené zahrady Jičínska z. s. nějaká výzva, ze které by 
bylo možné financovat vybavení učeben fyziky, chemie? Ano, bude vyhlášena do konce srpna 
2020. 
 

• Opět vyvstává otázka potřeby administrativní síly na vyřizování žádostí o dotace a 
výběrová řízení, které školy vypisují a které je velmi zatěžují. 
 

• Všechny školy, o kterých členové PS ví, 25.5.2020 otvírají a sami se domnívají, že je to 
tak nařízené. 

 
4. Zakončení 
Další schůzka se uskuteční dne 6. 10. 2020 nebo v případě potřeby i dříve.  
 
 
Zapsala: Lenka Veselá, DiS.   
V Jičíně 13. 5. 2020 
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